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Први потпредседник Владе Србије и министар спољних послова Ивица Дачић учествовао
је данас у Букурешту на неформалном састанку министара спољних послова ЕУ и држава
кандидата за чланство, у организацији високе представнице за спољну и безбедносну
политику ЕУ Федерике Могерини и румунског председавања ЕУ.

Централна тема састанка били су односи са Кином, као и будућност региона Западног
Балкана, јачање дијалога и унапређење регионалне сарадње у контексту глобалних
изазова. На маргинама састанка министар Дачић имао је и низ билатералних састанака
са европским и регионалним званичницима.  

У наставку је интегрална верзија говора министра Дачића са неформалног састанка
МИП-ова ЕУ и држава кандидата на тему „Сарадња са Народном Републиком Кином
и заједнички интереси и изазови":

„Даме и господо,
Уважене колеге,

Дозволите да најпре захвалим високој представници ЕУ госпођи Могерини и господину
Мелешкануу на позиву да учествујем на састанку у овом формату, који представља
прилику за неформалну размену мишљења о глобалним изазовима, стабилности и
будућности региона Западног Балкана. Посебно бих захвалио Румунији, која је задржала
политику проширењa ЕУ на врху листе приоритета председавања Европском унијом.

Свесни смо да постоје разлике међу чланицама ЕУ када су у питању њихови билатерални
односи са Пекингом, али то не спречава ЕУ да сарађује добро и отворено у областима
који су у надлежности Уније. Верујемо да интензивна сарадња Уније са Кином може да
допринесе бољем разумевању и у другим областима. Заједнички је циљ свих, и ЕУ и нас
кандидата, да се превазилазе економске баријере и да се помогне јачању концепта
мултилатерализма кроз отворен дијалог. Република Србија, као кандидат за чланство у
ЕУ, има обавезу из Споразума о стабилизацији и придруживању да усклађује своје
законодавство са правним тековинама ЕУ, што и поштује.

Један од спољнополитичких приоритета Републике Србије, поред интеграције у ЕУ и
јачања сарадње са суседним земљама, је и продубљивање односа са земљама из других
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региона, међу којима НР Кина има веома значајно место.

Од успостављања Стратешког партнерства 2009. године и Свеобухватног стратешког
партнерства 2016. године, можемо рећи да наше односе карактерише висок степен
узајамног поверења и подршкe у најважнијим питањима, као и растућа економска
сарадња, али и јачање културних веза.

Република Србија придаје велики значај даљем јачању свеобухватног стратешког
партнерства са НР Кином, сарадњи у оквиру иницијативе Појас и пут, као и механизму
сарадње Кине и 16 земаља Централне и Источне Европе "16+1".

У октобру 2018. у Београду су организовани Трећи форум министара саобраћаја и Трећи
форум градоначелника престоница Кина-ЦИЕЗ, а у мају 2018. форум о сарадњи у
области шумарства. Србија се тренутно припрема за што боље учешће на састанку
шефова влада Кине и ЦИЕЗ у Дубровнику почетком априла 2019.

Врло добру економску сарадњу са Кином карактерише низ капиталних пројеката, у
области инфраструктуре и енергетике, при чему издвајамо пројекат изградње брзе
железнице на линији Београд-Будимпешта. У Републику Србију су дошле и велике кинеске
инвестиције, а у децембру 2018. Србија је примљена у чланство Азијске инфраструктурне
инвестиционе банке, једне од најважнијих финансијских институција у свету.

Кључни интереси који мотивишу сарадњу Србије са НР Кином су економски развој и
подршка коју НР Кина пружа Србији на међународном плану, посебно у Савету
безбедности УН.

Од почетка наше борбе за очување територијалног интегритета и суверенитета, НР Кина
пружа принципијелну подршку утемељену на међународном праву, што и данас чини, не
само на седницама СБ УН, већ и у другим међународним форматима, залажући се да се,
кроз отворени дијалог Београда и Приштине, дође до компромисног и одрживог решења.

Као што је свима познато, на снази је дуже од два месеца одлука Приштине о увођењу
такси од 100% на робу из осталог дела Србије и Босне и Херцеговине, којом се крше
одредбе споразума ЦЕФТА и која онемогућава даље разговоре.

Стога апелујемо на ЕУ и њене државе чланице да убеде поједине политичке актере у
региону Западног Балкана, да једнострани потези нису решење проблема, већ да је
најважније да се вратимо дијалогу као једином исправном путу који треба да доведе до
свеобухватног решења.

Чврсто верујемо да је интерес ЕУ, али и НР Кине, стабилан и просперитетан регион
Балкана, као део европског континента. Западни Балкан представља важан трговински
правац и регион у коме кинеске компаније могу да тестирају своје могућности на
европском тржишту.

Логика је једноставна: Ако се чланице ЕУ све више отварају кинеском капиталу и
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инвестицијама, онда нема разлога да то не чини и Србија, поготово сада након што
поједине чланице ЕУ учвршћују партнерске односе са Kином. ЕУ је највећи трговински
парнер Кине, док је Кина други по величини трговински партнер ЕУ, тако да узајамно могу
много да добију од интеграције и стабилности региона Западног Балкана.

Хвала вам на пажњи."
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